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Protokół Nr XXVIII/2017 
z XXVIII sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 26 października 2017 roku 
 

 Sesja Rady Gminy Fabianki odbyła się w Urzędzie Gminy Fabianki, rozpoczęła się o godz. 1606 i 
trwała do godz. 1910. Uczestniczyli w niej radni według załączonej listy obecności, sołtysi, Wójt Gminy - Zbi-
gniew Słomski, Sekretarz Gminy – Dorota Białkowska, Skarbnik Gminy – Wiesława Prajwos, Radca Prawny 
– Magdalena Cyrn – Kudelska, Radna Powiatowa Barbara Wałęza, Radny Powiatowy Jan KrzyŜanowski, 
Kierownik ZGK – Piotr Kujawski oraz Kierownik GZO – Marek Migdał. 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXVIII sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, Ŝe obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kwo-
rum. Obecnych 14 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana 
Wójta, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku dzisiejszej sesji. Za-

wnioskował o dodanie projektów uchwał do porządku obrad w punkcie 12: 
ppkt 1a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fa-

bianki na lata 2017-2037, 
ppkt 8) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Fabianki, 
ppkt 9) w sprawie stwierdzenia braku właściwości do rozpatrzenia wniosku w sprawie budowy kana-

lizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin i przekazania go według właściwości. 
 
W związku z brakiem dalszych wniosków, co do treści porządku obrad Przewodniczący RG zarządził głoso-
wanie nad zgłoszonymi poprawkami do porządku obrad. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymuj ących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka o dodanie do porządku obrad zmieniającej uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2017-2037. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymuj ących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka o dodanie do porządku obrad  projektu uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Fabianki. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymuj ących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka o dodanie do porządku obrad  projektu uchwały w 
sprawie stwierdzenia braku właściwości do rozpatrzenia wniosku w sprawie budowy kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Bogucin i przekazania go według właściwości. 
 
Porządek obrad rozszerzono poprzez dodanie w pkt 12 ppkt. 1a, 8 oraz 9 w następującym brzmieniu:     
„1a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na 
lata 2017-2037, 
„8) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Fabianki, 
„9) w sprawie stwierdzenia braku właściwości do rozpatrzenia wniosku w sprawie budowy kanalizacji 
sanitarnej w miejscowości Bogucin i przekazania go według właściwości. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia całości porządku obrad 

z poprawkami włącznie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymuj ących się” przyj ęła 
porządek XXVIII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie XXVIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał Rady. 
6. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
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7. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych przez radnych za 2016 r. oraz inne osoby zobo-
wiązane do złoŜenia oświadczeń majątkowych za 2016 rok.  

8. Zapoznanie się z informacją Wójta Gminy o wyznaczonych podmiotach w zakresie      wykonywania prac 
przez skazanych oraz o opinii Prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku. 

9. Analiza informacji Zakładu Gospodarki Komunalnej z działalności w 2016 roku oraz realizacji zadań  za I 
półrocze 2017 r. 

10. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017. 
11. Zapoznanie się z informacją na temat przygotowanie szkół i placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego 2017/2018. 
12. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) w sprawie zmian do budŜetu na 2017 rok, 
1a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 

2017-2037, 
2) w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki, 
3) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Nasiegniewie, 
4) w sprawie wyraŜenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu 

Włocławskiego związanego z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leŜących w ciągach 
tych dróg w sezonie zimowym 2017/2018, 

5) w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Cyprianka, 
jednostka ewidencyjna Fabianki, 

6) w sprawie stwierdzenia braku właściwości do rozpatrzenia wniosku w sprawie oczyszczenia i udroŜnie-
nia systemu melioracyjnego (kanalizacji deszczowej) i przekazania go według właściwości, 

7) w sprawie nadania nazwy rondu, 
8) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Fabianki, 
9) w sprawie stwierdzenia braku właściwości do rozpatrzenia wniosku w sprawie budowy kanalizacji sani-

tarnej w miejscowości Bogucin i przekazania go według właściwości. 
13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
15. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
16. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XXVII z sesji 

RG w dniu 28 września 2017 r. 
 
 Brak pytań.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 1 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciw” przyj ęła 
protokół Nr XXVII/2017 sesji RG Fabianki z dnia 28 września 2017 roku. 
 
Ad. 4.  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił pierwszą informacje o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym od 24.06.2017 r. do 28.09.2017 r. Poinformował, Ŝe odbył  indywidualne  
spotkania  z Wójtem Gminy Fabianki w związku z zakończeniem inwestycji, jaką była budowa Sali 
gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Szpetalu oraz nadal trwających realizacji zadań, jak :   
-  przebudowa stadionu w Chełmicy DuŜej, 
-  rozbudowa drogi powiatowej ul.  Dobrzyńska w Szpetalu Górnym. 

  Przedmiotem spotkania były takŜe zagadnienia związane ze stwierdzeniem  braku  przydatno-
ści do spoŜycia wody z wodociągu publicznego w Szpetalu Górnym. Jest to szczególnie trudna sytu-
acja, zarówno  dla nas, a jeszcze bardziej uciąŜliwa dla  mieszkańców. Wykryta bakteria coli  była 
pochodzenia błotnego,  nie fekalnego, co stanowi róŜnicę, ale jak zawsze w takich przypadkach na-
leŜało podjąć natychmiastowe działania w celu doprowadzenia   jakości wody do dopuszczalnych 
przepisami prawa wartości w porozumieniu z Państwowym Powiatowym Inspektorem Sanitarnym 
we Włocławku.                      
 Omawialiśmy takŜe kwestie dotyczące sieci wodociągowej, która charakteryzuje się wysokim 
współczynnikiem awaryjności. W związku z niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi (silne 
wiatry i  utrzymujące się intensywne opady deszczu)  uczestniczyłem z Wójtem w objeździe dróg, 
zwłaszcza gruntowych. Gwałtowne i intensywne opady deszczu znacznie wpływają na ich jakość. 
Monitorowanie  ich stanu technicznego  i podejmowanie działań zaradczych znacznie ułatwia korzy-
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stanie  przez uŜytkowników drogi w tych trudnych okresach i moŜe zapobiegać  dalszej ich degrada-
cji.  
 W związku z tym, Ŝe nie mogłem osobiście uczestniczyć, Pan Wójt zrelacjonował mi wyniki 
spotkania z dyrektorami szkół z terenu gminy Fabianki na którym  poruszane były następujące tema-
ty: 
- przygotowanie szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2017/18 z  uwzględnieniem zmian 
wprowadzonych w systemie oświaty, 
-  przygotowanie części szkół  do wdroŜenia załoŜeń projektu do którego przystąpiła Gmina Fabianki 
pn. „Innowacyjna edukacja w Gminie Fabianki”. Wartość projektu wynosi 340 500 zł, z czego dofi-
nansowanie obejmie 95% kosztów. Oprócz  bezpłatnych zajęć     pozalekcyjnych i  pozaszkolnych 
projekt będzie się wiązał z doposaŜeniem szkół w pomoce dydaktyczne oraz specjalistyczny sprzęt. ( 
Więcej informacji na temat projektu przekaŜe Pan Wójt w swoim sprawozdaniu)  
 W wyniku tragicznego zdarzenia,  jakie miało miejsce na przejściu dla pieszych tuŜ przy 
Szkole Podstawowej w Cypriance, wspólnie z Panem  Wójtem  dokonaliśmy oględzin miejsca.  Z 
uwagi na bardzo  bliskie połoŜenie  szkoły opodal ruchliwej drogi krajowej nr 67 wyraŜamy duŜe 
zaniepokojenie o bezpieczeństwo dzieci korzystających z tego przejścia dla pieszych i nie tylko 
dzieci. Ustaliliśmy, Ŝe Wójt Gminy wystąpi w tej sprawie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w Bydgoszczy o ocenę organizacji ruchu drogowego na tym skrzyŜowaniu.  
 W okresie 29.09.2017 r. do 26.10.2017 r. odbyłem  indywidualne  spotkania  z Wójtem Gminy 
Fabianki w związku z dobiegającym zakończeniem inwestycji, jaką jest przebudowa ulicy Dobrzyń-
skiej w Szpetalu Górnym oraz wspólnie przeprowadziliśmy wizję lokalną realizowanych zadań – 
budowa chodnika  przy drodze wojewódzkiej w Szpetalu Górnym i Nasiegniewie oraz na Osiedlu 
Młodych w Szpetalu Górnym w temacie niesprawnej kanalizacji deszczowej. 
 Uczestniczyłem w zorganizowanym przez Wójta kolejnym spotkaniu  z dyrektorami szkół z 
terenu gminy Fabianki na którym  poruszane były tematy związane ze zmianami w systemie oświaty 
oraz sprawy bieŜące, m.in. realizacja projektu pn. „Innowacyjna edukacja w  Gminie Fabianki”.  
 8 października uczestniczyłem w uroczystości 100 - lecia konsekracji  Kościoła Parafialnego 
p/w Św. Jakuba Apostoła w Chełmicy DuŜej. Natomiast 14 października uczestniczyłem w uroczy-
stości oddania  nowo pobudowanej sali gimnastycznej  przy Szkole Podstawowej w Szpetalu Gór-
nym.  
 

Brak pytań do sprawozdania Przewodniczącego Rady. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 

bieŜącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVI oraz XXVII sesji RG Fa-

bianki (w załączeniu do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie mię-
dzysesyjnym od 24.06.2017 r. do 26.10.2017 r. Poinformował, Ŝe 28 czerwca został podpisany List 
intencyjny między Gminą Fabianki a West Wind ENERGY Polska Sp. z o.o. w sprawie współpracy 
w zakresie pozyskania dofinansowania i wspólnej realizacji pilotaŜowych projektów: „Klaster Ener-
getyczny Fabianki” i „Gmina samowystarczalna energetycznie”, które mają przyczynić się do roz-
woju energii odnawialnej w gminie (fotowoltaika, biogaz, pompy ciepła) i zapewnienia bezpieczeń-
stwa i samowystarczalności energetycznej gminy. 
 29 czerwca - Gmina Fabianki włączyła się w ogólnopolską akcję „STOP WYPADKOM” or-
ganizowaną przez Stowarzyszenie „śyć bez zagroŜeń” we współpracy z Krajowym Biurem Popula-
ryzacji Bezpieczeństwa i Promocji Zdrowia, Biurem Prasowym Bezpieczni na Drodze, Fundacją 
„My life” i Policj ą. 
 Funkcjonariusze Policji oraz przedstawiciele Urzędu Gminy Fabianki i Stowarzyszenia „śyć 
bez zagroŜeń” wręczali zmotoryzowanym i pieszym mieszkańcom gminy materiały popularyzujące 
bezpieczne zachowania na drodze oraz ufundowane z budŜetu gminy bilety na koncert z okazji 
XXV-lecia akcji STOP WYPADKOM, który odbył się 14 lipca w Browarze B we Włocławku. 
Szczególnym adresatem akcji były dzieci, które otrzymywały odblaski i kolorowanki na temat bez-
pieczeństwa w ruchu drogowym.  
 1 lipca  na placu osiedla mieszkaniowego w Nasiegniewie odbyła się Gminna Impreza Plene-
rowa połączona z obchodami jubileuszu 90-lecia OSP w Nasiegniewie. W programie zaprezentowa-
ły  się dzieci i młodzieŜ z wszystkich szkół z terenu Gminy Fabianki. Bardzo dziękuje dyrektorom,  
gronu pedagogicznemu, rodzicom, a takŜe młodym artystom za piękną  prezentację  programów ar-
tystycznych.  
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  Składam takŜe serdeczne podziękowanie Panu Włodzimierzowi Błaszczykowi  Prezesowi 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Ogrodnik” za wsparcie organizacyjne i udostępnienie terenu spółdzielni 
na potrzeby pikniku oraz Panu Czesławowi Warszawskiemu – kierownikowi filii  byłej Agencji Nie-
ruchomości Rolnych w Nasiegniewie za udostępnienie pomieszczenia sanitarnego. Zaś jubilatom 
druhnom i druhom z OSP w Nasiegniewie oraz z jednostki OSP w Bogucinie, która 23 września ob-
chodziła jubileusz 50 – Lecia działalności składam serdeczne gratulacje i Ŝyczenia. Kieruję  wyrazy 
najwyŜszego uznania za pełnioną słuŜbę na rzecz ochrony Ŝycia, zdrowia i mienia, za co naleŜy się 
szczególna wdzięczność i szacunek. Dziękując za dotychczasowe dokonania  Ŝyczę zrealizowania 
wszystkich planów i zamierzeń oraz duŜo satysfakcji ze społecznie potrzebnej i okazywanej humani-
tarnej pomocy.   
 5 lipca odbyło się posiedzenia Zarządu Lokalnej Grupy Działania Dorzecza Zgłowiączki w 
Choceniu, podczas którego omówiono stan wdraŜania Lokalnej Strategii Rozwoju i harmonogram 
kolejnych konkursów na dofinansowanie środkami unijnymi projektów ujętych w Strategii. 
 6 lipca została podpisana umowa o dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich 2014-2020 zadania inwestycyjnego pn. "Uporządkowanie gospodarki ściekowej w sołec-
twie Bogucin - budowa kanalizacji sanitarnej i przydomowych oczyszczalni ścieków". Koszty kwali-
fikowane projektu to ponad 1,2 mln zł, a dotacja z funduszy europejskich wynosi prawie 770 tys. zł  
Dzięki pozyskanej dotacji skanalizowana zostanie kolejna część miejscowości Bogucin (łączna dłu-
gość nowo wybudowanej sieci wyniesie 5,6 km), a na obszarach zabudowy rozproszonej w Boguci-
nie i Osieku powstaną ekologiczne przydomowe oczyszczalnie ścieków. Przewidywane zakończenie 
realizacji projektu  do 31 sierpnia 2018 r.  
 12 lipca  uczestniczyliśmy w posiedzeniu Komitetu Sterującego OSI Włocławka w Urzędzie 
Miasta we Włocławku. Przedmiotem posiedzenia była aktualizacja listy projektów podstawowych 
realizowanych w ramach polityki terytorialnej określonej w Strategii rozwoju OSI Włocławka oraz 
omówienie dotychczasowego wdraŜania strategii i stanu realizacji projektów. 
 Odbyłem  dwa spotkania  z przedstawicielami  Generalnej Dyrekcji  Dróg Krajowych i Auto-
strad w Bydgoszczy w temacie  prowadzonych prac przy budowie ronda oraz sprawach bieŜących 
związanych z udraŜnianiem przepustów drogowych, odwodnieniem  oraz wydłuŜeniem na drodze 
krajowej nr 67 pasa skrętu w lewo w drogę gminną  przed CPN w Fabiankach  jadąc w kierunku 
Lipna.   
 Prowadziłem takŜe  rozmowy w sprawie przyszłej przebudowy drogi krajowej i montaŜu 
oświetlenia przynajmniej w najbardziej newralgicznych miejscach tj.  
- na rozjeździe dróg - krajowej z powiatową w Szpetalu Górnym - most stalowy – tama, 
- w Bogucinie przed Zoltarem oraz w temacie przyszłej przebudowy tej drogi. 
Mając na uwadze bezpieczeństwo  uŜytkowników drogi szczególnie akcentowałem potrzebę budowy 
ciągu pieszo- rowerowego na odcinku Bogucin – Szpetal Górny.  
 5 lipca  złoŜony został  wniosek o wpis Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Fabian-
ki  (przyjętego przez Radę Gminy Fabianki 23 czerwca br.) do Wykazu programów rewitalizacji 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Obecnie trwa weryfikacja Programu w Urzędzie Marszał-
kowskim w Toruniu. 
 Pod koniec lipca decyzją Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  
stwierdzono brak przydatności do spoŜycia wody z wodociągu publicznego w Szpetalu Górnym ze 
względu na ponadnormatywną liczbę bakterii grupy coli typu błotnego, nie  fekalnego, co stanowi 
istotną róŜnicę. Natychmiast zostały podjęte działania naprawcze w celu doprowadzenia jakości wo-
dy do dopuszczalnych przepisami prawa wartości.                    
 31 lipca zostało podpisane porozumienie z WyŜszą Szkołą Gospodarki w Bydgoszczy na 
rzecz rozwoju ekonomii społecznej.  Porozumienie przewiduje m.in.: organizację punktów szkole-
niowo-doradczych w obszarze tworzenia i funkcjonowania przedsiębiorstw społecznych, monitoro-
wanie rozwoju ekonomii społecznej, promocję ekonomii społecznej. 
 1 sierpnia złoŜyliśmy w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu wniosek o dofinansowanie z 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego zadania pt. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Szpetal Górny”. Koszty kwalifikowane to 3 483 242,26 zł, a 
wnioskowane dofinansowanie na poziomie 85% wynosi 2 960 755,92 zł. Inwestycja, która obejmie 
budowę kanalizacji sanitarnej w ulicach Płocka, Sadowa i Jesionowa w Szpetalu Górnym oraz przy-
łączenie Nasiegniewa do kolektora odprowadzającego ścieki do oczyszczalni w Szpetalu Górnym 
jest planowana na lata 2017-2019. 
 1 sierpnia w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu  została podpisana umowa o dofinansowa-
nie z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego projektu pn. 
„Innowacyjna edukacja w Gminie Fabianki”. Przypomnijmy, Ŝe został on oceniony najwyŜej spo-



Strona 5 z 14 

śród 65. projektów złoŜonych do Urzędu Marszałkowskiego, a dofinansowaniem objętych zostało 
tylko 12. projektów.  
 Wartość projektu „Innowacyjna edukacja w Gminie Fabianki” to 340 500 zł, z czego dofinan-
sowanie obejmie 95% kosztów (85% Europejski Fundusz Społeczny i 10 % BudŜet państwa).  Bę-
dzie on realizowany w roku szkolnym 2017/2018 w szkołach podstawowych w Fabiankach, Nasie-
gniewie (wraz z klasami gimnazjalnymi) i Świątkowiźnie oraz w gimnazjum w Fabiankach.  Od po-
czątku obecnego roku szkolnego trwają w tych szkołach przygotowania do wdroŜenia projektu. 
W ramach projektu realizowane będą bezpłatne zajęcia pozalekcyjne i pozaszkolne w zakresie: 
a) technologii informacyjno-komunikacyjnych (TIK), 
b) nauk matematyczno-przyrodniczych, 
c) języków obcych 
d) postaw i umiejętności niezbędnych na rynku pracy w zakresie kreatywności, innowacyjności i 
pracy zespołowej. 
Inne typy zajęć będą adresowane do uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi (w tym nie-
pełnosprawnych) oraz uczniów zagroŜonych przedwczesnym opuszczeniem systemu oświaty. Gim-
nazjaliści skorzystają z doradztwa edukacyjno-zawodowego połączonego z wizytami w zakładach 
pracy. Nauczyciele będą mieli moŜliwość podniesienia kompetencji cyfrowych wykorzystywanych 
w dydaktyce. 
Projekt będzie się wiązał z doposaŜeniem szkół w pomoce dydaktyczne oraz specjalistyczny sprzęt. 
Uczniowie odbędą teŜ wycieczki m.in. do Centrum Nowoczesności Młyn Wiedzy w Toruniu i  Pla-
netarium Toruniu, gdzie wezmą udział w zajęciach edukacyjnych. 
 Zakończone zostały prace związane z przebudową drogi gminnej nr 190215C Skórzno- Cheł-
mica DuŜa. Modernizacja objęła 3 odcinki drogi  o łącznej długości niemal 1,8 km. W jej ramach 
przebudowano nawierzchnię jezdni i poboczy, wybudowano chodniki, przejście dla pieszych z azy-
lem w Skórznie, zamontowano bariery ochronne w miejscach niebezpiecznych oraz elementy spo-
walniające ruch przed wjazdem w obszar zabudowany.  
Zadanie o wartości 860 819,58 zł zostało sfinansowane w połowie z Programu rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019. Wkład finansowy wnieśli równieŜ partnerzy 
projektu: Samorząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Gmina Lipno i Gmina Bobrowniki. Po-
zostałe koszty sfinansowane zostały z budŜetu Gminy Fabianki.  
W wyniku realizacji inwestycji poprawie uległy parametry techniczne drogi, zwiększyło się bezpie-
czeństwo zmotoryzowanych i pieszych uczestników ruchu drogowego oraz ułatwiony został dojazd 
do instytucji uŜyteczności publicznej w gminie.   
 Zakończono procedurę odbiorową  i  otrzymaliśmy  decyzję  na uŜytkowanie inwestycji pn.” 
Przebudowa  i remont pomieszczeń na lokale mieszkalne w Witoszynie  Nowym”. W wyniku reali-
zacji powyŜszej inwestycji uzyskaliśmy 9 mieszkań socjalnych. Na konto Gminy Fabianki 7 sierpnia 
wpłynęła dotacja z Funduszu Dopłat z Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości  234 827,90 zł 
za zrealizowane powyŜsze zadanie, która stanowi refundację 40% kosztów kwalifikowanych inwe-
stycji. Wartość zadania wyniosła  – 728.273,26 zł.   
Odbyłem kilka indywidualnych spotkań organizacyjnych dotyczących tegorocznych doŜynek,  które  
odbyły się  m.in. u: 
- Starosty Powiatu Włocławskiego Pana Kazimierza Kaca,  
- ks. Dziekana Henryka Wysockiego, takŜe z udziałem Pana Starosty,  
- szkołach w Fabiankach oraz tut. urzędzie gminy z pracownikami. 
 DoŜynki Parafialno-Gminno-Powiatowe w naszej gminie odbyły się 27 sierpnia. W tym roku 
nasza gmina była organizatorem święta plonów rolników z całego Powiatu Włocławskiego. W ko-
rowodzie prezentowały się licznie przybyłe delegacje wieńcowe.  Powiat Włocławski reprezentowa-
ła Gminna Rada Kobiet z Rakutowa oraz Gmina Baruchowo, Gmina Boniewo, Miasto i Gmina 
Brześć Kujawski, Gmina Choceń, Miasto i Gmina Chodecz, Gmina Kowal, Miasto Kowal, Gmina 
Lubanie, Miasto i Gmina Lubień Kujawski, Miasto i Gmina Lubraniec, Gmina Włocławek. Gminę 
Fabianki reprezentowały wszystkie 16 sołectw Gminy Fabianki. Uczestniczyły takŜe delegacje z 
ościennych gmin: Gmina Bobrowniki - sołectwo Rachcin oraz Gmina Lipno sołectwa Łochocin, Po-
powo, Wichowo oraz Zbytkowo.  Starostami tegorocznych doŜynek byli: Józefa Zakrzewska oraz 
Jerzy Ogrodowicz z Fabianek.  
 Rolnikom, ogrodnikom, sadownikom, pszczelarzom, wszystkim rodzinom rolniczym dziękuję 
za zebrany plon i  rolniczy trud. Dziękuję wszystkim obecnym na uroczystości za kultywowanie tra-
dycji, bo ta tradycja nas jednoczy. Dziękuję Proboszczowi Parafii Chełmica DuŜa ks. Dziekanowi 
Henrykowi Wysockiemu i Staroście Powiatu Włocławskiego Panu Kazimierzowi Kaca za współor-
ganizację tegorocznych DoŜynek.   
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 Dziękuję sołtysom i wszystkim osobom za włoŜony wkład pracy w pięknie przygotowane 
wieńce doŜynkowe i udział w uroczystości. Dziękuje takŜe wszystkim paniom z sołectw za zaanga-
Ŝowanie w przygotowaniu  tzw. „gościńca”  przez przekazanie na ten cel ciast i innych słodkości. 
Dziękuję członkiniom  Koła Gospodyń Wiejskich w Fabiankach za przygotowanie okazjonalnego 
programu artystycznego i jego prezentację na scenie.  
 Dziękuję takŜe członkom wszystkich jednostek OSP za wsparcie organizacyjne doŜynek, w 
tym udział pocztów sztandarowych z naszej gminy oraz gmin ościennych tj. Łochocina, Rachcina 
oraz Wichowa.  Zgromadzeni mieszkańcy mogli korzystać ze stoisk gastronomicznych przygotowa-
nych przez Powiat Włocławski, Dom Pomocy Społecznej z Kowala oraz Gminę Fabianki.  Dziękuję 
dyrektorom jednostek oświatowych Pani Marzenie Baranowicz i Panu Grzegorzowi Wojciechow-
skiemu gospodarzom miejsca odbywających się  doŜynek za pomoc i wsparcie organizacyjne. Skła-
dam podziękowanie Panu Piotrowi Kujawskiemu Kierownikowi Zakładu Gospodarki Komunalnej 
oraz jego pracownikom za przygotowanie i wysprzątanie całego terenu. Dziękuję pracownikom oraz 
wszystkim osobom zaangaŜowanym w obsługę  uroczystości doŜynkowych.  Nie sposób ich w tym 
miejscu wszystkich wymienić.    
 31 sierpnia  uzyskaliśmy umorzenie 25%  tj.  50 597 zł -  poŜyczki zaciągniętej z Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na zadanie pn. „Zakup ko-
parko-ładowarki”. 
 Odbyliśmy robocze spotkania z dyrektorami  szkół gminy Fabianki w temacie przygotowania 
placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/18 oraz  wprowadzenia nowego trybu 
nauczania w związku z obowiązującymi zmianami w systemie oświaty. Tematem spotkań było rów-
nieŜ omówienie przygotowania szkół do realizacji projektu „Innowacyjna edukacja w Gminie Fa-
bianki”, o którym juŜ wcześniej wspomniałem. Przypomnę, Ŝe projekt będzie realizowany w tym ro-
ku szkolnym w szkołach podstawowych w Fabiankach, Nasiegniewie (wraz z klasami gimnazjalny-
mi) i Świątkowiźnie oraz w gimnazjum w Fabiankach.  Od początku obecnego roku szkolnego trwa-
ją w tych szkołach przygotowania do wdroŜenia projektu. Uczestniczyłem  takŜe w uroczystościach 
rozpoczęcia  roku szkolnego.  
 W okresie międzysesyjnym odbyłem trzy spotkania robocze z inspektorami nadzoru obecnie 
zakończonej juŜ inwestycji pn. ”Budowa Sali gimnastycznej wraz z zapleczem dydaktycznym przy 
Szkole Podstawowej w Szpetalu Górnym oraz inspektorami i wykonawcą realizowanego zadania - 
przebudowa stadionu w Chełmicy DuŜej.   
 W związku z zakończeniem  budowy sali  gimnastycznej Gmina Fabianki otrzymała transzę 
dotacji na rok 2017 z Ministerstwa Sportu i Turystyki w wysokości 230 300,00 zł. Łącznie na reali-
zację inwestycji pozyskaliśmy z Funduszy Rozwoju Kultury Fizycznej 779 300,00 zł. 
 Trwają prace związane  z przebudową  stadionu sportowego  w Chełmicy DuŜej. 
 W wyniku realizacji inwestycji w Chełmicy powstanie nowoczesny kompleks lekkoatletyczny i 
zmodernizowane boisko piłkarskie. Na stadionie zostanie wykonany drenaŜ i kanalizacja deszczowa.  
 Zakończone zostały  roboty budowlane na zadaniu jakim był remont elewacji i przystosowanie 
Szkoły Podstawowej w Szpetalu Górnym do wymogów p- poŜ. Koszt zadania – 80 000,00zł . Robo-
ty wykonywała firma TRE – BUD z Włocławka - jeden z podwykonawców realizujący zadanie bu-
dowy sali gimnastycznej.    
 W związku z ogromnymi szkodami, które powstały w wyniku przejścia nawałnicy w dniach 
11-12 sierpnia br. w części gmin województwa kujawsko-pomorskiego 5 września  w Starostwie 
Powiatowym we Włocławku odbyło się spotkanie przedstawicieli samorządów Powiatu Włocław-
skiego w sprawie pomocy poszkodowanym jednostkom. Na spotkaniu przyjęto stanowisko o udzie-
leniu pomocy w wysokości 1 zł na mieszkańca (zaokrąglonych do 1 tysiąca zł w górę) z budŜetów 
gmin i budŜetu powiatu, na usuwanie skutków nawałnicy. UpowaŜniono władze Powiatu Włocław-
skiego do wybrania adresata i kierunku pomocy. Zarząd Powiatu Włocławskiego na posiedzeniu 7 
września br. zdecydował, Ŝe dotacje skierowane zostaną do Powiatu Sępoleńskiego na realizację za-
dania inwestycyjnego pn. „Przebudowa wybranych odcinków dróg publicznych kategorii powiato-
wej”.  
 8 września w Kujawsko - Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy odbyło się z na-
szym udziałem  szkolenie  dla członków komisji  powołanych zarządzeniem Wojewody do oszaco-
wania strat,  jakie powstały w gospodarstwach rolnych w sierpniu br. w wyniku wystąpienia huraga-
nu, deszczu nawalnego oraz gradu. Szkolenie zostało przeprowadzone przez przedstawicieli Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Tematem szkolenia  było  omówienie moŜliwości uzy-
skania pomocy dla poszkodowanych, która przyznawana jest przez kierownika  biura powiatowego 
Agencji.  Wnioski o udzielenie pomocy składane były w terminie do 30 września br. na formularzu 
opracowanym i udostępnionym przez Agencję na  stronie internetowej.   
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 14 września złoŜono w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy wnio-
sek o dofinansowanie realizacji w 2018 r. zadania pn. „Rozbudowa drogi gminnej nr 190202C w 
miejscowości Lisek” z Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016-2019. Wartość kosztorysowa inwestycji wynosi 949 573,73 zł, dotacja z Programu stanowi 
50% kosztów kwalifikowanych. W obecnym naborze wniosków na „schetynówki” zmienione zosta-
ły znacząco zasady oceny wniosków w sposób niekorzystny dla naszej gminy. W porównaniu z po-
przednim naborem otrzymamy ok. 10-12 pkt. mniej (na maks. 42 pkt.). 
 W związku z tragicznym wypadkiem jaki miał miejsce   18 września na przejściu dla pieszych 
w Cypriance, wspólnie z przewodniczącym rady Panem Adamem Rejmakiem  spotkaliśmy się, aby 
omówić i zweryfikować  prawidłowość usytuowania przejścia dla pieszych.  Jest ono usytuowane  w 
bliskim sąsiedztwie szkoły podstawowej tuŜ przy  ruchliwym skrzyŜowaniu dróg: krajowej nr 67  z 
drogą powiatową.                     
 Stwierdzamy,  Ŝe nie jest to bezpieczne przejście  tym bardziej,  Ŝe z jednej strony na łuku 
skrzyŜowania przysłonięte jest wysokim betonowym ogrodzeniem ograniczającym widoczność dla 
uŜytkowników drogi i pieszych.  W przypadku złych warunków atmosferycznych ta widoczność jest 
jeszcze bardziej potęgowana, nie biorąc juŜ pod uwagę prędkości poruszających się pojazdów  przy 
której moŜe być nawet za późno na jakąkolwiek reakcję kierowcy czy pieszego.  Z uwagi na bliskie 
sąsiedztwo szkoły obawiamy się o bezpieczeństwo dzieci  
i innych osób korzystających z przejścia.  W związku z powyŜszym wystąpiłem o opinię w tej spra-
wie do Generalnej Dyrekcji Dróg  Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy.  
 Na nasz wniosek Wojewoda Kujawsko-Pomorski w dniu 26 maja br. powołał zarządzeniem nr 
123/2017 komisję do spraw oszacowania zakresu i wysokości szkód, doznanych w wyniku nieko-
rzystnego  zjawiska atmosferycznego – przymrozki wiosenne w 2017 r.  Oszacowane zostały szkody 
w gminie Fabianki w 45 gospodarstwach rolnych.  Powierzchnia upraw dotkniętych klęską: 320,22 
ha, z czego powierzchnia działek, na których szkody wyniosły powyŜej 70%: 227,57 ha. Ogółem 
wartość strat w uprawach wyniosła: 2.457.063,19 zł 
 Od miesiąca  lipca  przystąpiliśmy do realizacji  zadań  z obszaru  funduszu sołeckiego. Z 
uwagi na niesprzyjające warunki  atmosferyczne  terminowość wykonania zadań przedłuŜa się.  
 We wrześniu  Zakład Gospodarki Komunalnej w Fabiankach rozpoczął prace związane z bu-
dową chodnika w Nasiegniewie.  
 Odbyłem kilka spotkań z przedstawicielami Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Byd-
goszczy ( Agencja Nieruchomości Rolnych) w bardzo istotnym temacie, którego na obecnym etapie 
nie będę zdradzał. Być moŜe uda mi się Państwa konkretnie poinformować juŜ na kolejnej  sesji.  
 Prowadziłem rozmowy ze Starostą Powiatu  Lipnowskiego Panem Krzysztofem Baranowskim 
w sprawie  zatrudniania w kolejnych latach osób bezrobotnych z powiatu  lipnowskiego w ramach 
robót publicznych.  
 Po przeprowadzeniu kilku rozmów  z przedstawicielami  
Kujawsko - Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Włocławku w temacie udroŜ-
nienia melioracji na terenie gminy Fabianki, wspólnie zdecydowaliśmy o oficjalnym wystąpieniu do 
Zarządu w powyŜszym temacie. Pismo w tej sprawie zostało takŜe wystosowane do Starostwa Po-
wiatowego we Włocławku.  
 Odbyłem spotkanie ze Starostą Powiatu Włocławskiego Panem Kazimierzem Kaca w temacie 
porozumienia regulującego kwestię pokrycia części dodatkowych kosztów kursów  linii autobusowej 
nr 9 realizowanych przez Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne we Włocławku. W związku z 
przebudową  drogi – ulica Dobrzyńska w Szpetalu Górnym wystąpiła konieczność zmiany trasy linii 
nr 9, która prowadzi  ulicami Lipnowską, Lipową i Wiślaną. WydłuŜenie trasy wynosi 0,55 km w 
kaŜdą stronę. Po wcześniejszych ustaleniach partycypacja w koszcie przypadała po 50 % na powiat i 
gminę. W związku z faktem, Ŝe Powiat Włocławski jeszcze nie prowadzi komunikacji zbiorowej, 
stąd  zwrócił się do nas z prośbą o moŜliwość  uregulowania  zobowiązania  w 100 %, na co wyrazi-
łem zgodę. W  zamian  otrzymaliśmy gruz połączony z frezowiną,  samą frezowizę  oraz  pewne ilo-
ści kostki brukowej.  
 Uczestniczyłem w spotkaniach z członkami rad sołeckich niektórych sołectw, a takŜe brałem 
udział w organizowanych we wrześniu sołeckich zebraniach wiejskich, których głównym tematem 
było przeznaczenie środków funduszu sołeckiego na 2018 rok.  
 W związku z intensywnymi opadami atmosferycznymi prowadziłem cykliczne objazdy dróg 
przebudowywanych, a takŜe dróg o nawierzchni szutrowej i dróg gruntowych z uwagi na trudne wa-
runki utrzymania ich w dobrym stanie technicznym. W jednym z tych objazdów brał udział prze-
wodniczący Rady Gminy Pan Adam Rejmak.  
 Nawiązałem kontakt z firmą niemiecką w temacie biologicznej technologii  uzdatniania wody,  
która ma zastosowanie  w wielu krajach np. Niemczech, Stanach Zjednoczonych, Szwecji, Holandii i 
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innych. W tych krajach nie słyszymy  o skaŜeniu wody bakterią coli. Firma przysłała nam wstępny 
kosztorys tejŜe inwestycji. Obecnie oczekujemy na potwierdzenie,  Ŝe powyŜsza technologia w 99  
% wyeliminuje tego typu skaŜenie. 
 27 września odbyłem spotkanie z kierownikiem Rejonu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad Panem Mariuszem śbikowskim w temacie  bieŜącego utrzymania drogi krajowej, w tym: 
- udroŜnienia przepustów,  
- ułoŜenia  nawierzchni asfaltowej, 
-  montaŜu lamp oświetleniowych, 
- przełoŜenia chodnika ma odcinku od drogi prowadzącej w stronę borku do magazynów zboŜowych 
w Fabiankach. 
 Wnioskowałem o montaŜ lamp na odcinku od ronda do Bogucina, ale z uwagi na wcześniejsze 
rozmowy i pewne deklaracje ze strony Zarządu GDDKiA występuję  o realizację  powyŜszego zada-
nia z  podziałem na etapy.  I etap obejmowałby montaŜ lamp na odcinku od ronda w stronę Bogucina  
tj.  do rozjazdu dróg krajowej i powiatowej ul. Włocławska.  
 Odbyliśmy kilka spotkań z projektantem,  inspektorem   nadzoru  i przedstawicielami firmy 
realizującej zadanie budowy chodnika przy ul. Płockiej w Szpetalu Górnym. Odbyły się takŜe spo-
tkania z niektórymi mieszkańcami.  
 28 września odbyło się XXI posiedzenie Konwentu  Wójtów Gmin Wiejskich Województwa 
Kujawsko- Pomorskiego  w Podgrodziu gm. Kowal. 
Podczas posiedzenia  przedstawiono: 
-  informację o naborze wniosków w ramach Programu gminnej  i powiatowej infrastruktury drogo-

wej na lata  2016-2019, 
- sytuacje gmin poszkodowanych  w nawałnicy  z 11 sierpnia 2017 r., 
- bieŜące informacje na temat wdraŜania PROW w województwie kujawsko- pomorskim,  
- stan wdraŜania Regionalnego Programu Operacyjnego  Województwa Kujawsko- Pomorskiego na 

lata  2014-2020 w zakresie  obszarów wiejskich, 
- programy dofinasowania zadań ze środków  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  i Go-

spodarki Wodnej  w Toruniu. 
 Trwają roboty drogowe przy realizacji zadania ” Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 562 po-
legająca na budowie chodnika nie wykraczającego poza pas drogi w miejscowości Szpetal Górny” w 
ramach Drogowej Inicjatywy Samorządowej przez Zarząd Dróg Wojewódzkich wraz z Departamen-
tem Infrastruktury Drogowej Urzędu Marszałkowskiego.  
 Odbyłem kilka spotkań z przedstawicielami Kujawskiego Stowarzyszenia Gospodarczego  
oraz przedstawicielami Banku Gospodarki  Krajowej  odnośnie powołania spółki samorządowej któ-
ra  pobudowałaby  dwa bloki  mieszkalne czynszowe oraz sfinansowała remont niektórych obiektów 
uŜyteczności publicznej, min.  dokończenie budowy świetlicy w Kulinie.  
 W powyŜszym temacie we wrześniu i październiku odbyły się trzy  spotkania z mieszkańcami 
zainteresowanymi uzyskaniem mieszkań czynszowych w ramach programu rozwoju budownictwa 
mieszkaniowego w gminie Fabianki, podczas którego omówiono ogólne zasady i warunki uczestnic-
twa w programie.  
 8 października braliśmy udział w uroczystości 100 Lecia konsekracji Kościoła parafialnego 
pw. Św. Jakuba Apostoła w  Chełmicy DuŜej.  
 13 października uczestniczyłem w szkolnych uroczystościach  ślubowania klas pierwszych 
połączonych z Dniem Edukacji Narodowej.  Składam Dyrekcjom szkół, Nauczycielom i wszystkim 
Pracownikom Oświaty podziękowanie  za trud i poświęcenie włoŜone w edukację oraz wychowanie 
dzieci i młodzieŜy szkolnej, za przewodnictwo w drodze do zdobywania wiedzy, odkrywania praw-
dy i kształtowania postaw. 
 14 października odbyła się uroczystość otwarcia nowo pobudowanej  sali gimnastycznej  
przy Szkole Podstawowej w Szpetalu Górnym.  
 W okresie lipiec – wrzesień – trwały prace związane z przygotowywaniem dokumentacji pro-
jektowej i wniosków o dofinansowanie dla projektów: 
1) „ Innowacyjna edukacja w Gminie Fabianki – II edycja”. 13 października złoŜyliśmy w Urzędzie 
Marszałkowskim w Toruniu wniosek o dofinansowanie powyŜszego projektu, którego wartość wy-
nosi 300 tys. zł, dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego wynosi 95%. Projekt za-
kłada realizację w roku szkolnym 2018/2019 bezpłatnych zajęć pozalekcyjnych dla uczniów szkół 
podstawowych w Fabiankach,  Cypriance, Nasiegniewie i Świątkowiźnie. Szczególny nacisk poło-
Ŝony będzie na rozwój kompetencji kluczowych: informatyki, nauk matematyczno-przyrodniczych, 
języków obcych i przedsiębiorczości. W ramach projektu zostaną doposaŜone pracownie informa-
tyczne i przyrodnicze w szkołach. Rozstrzygnięcie konkursu planowane jest na kwiecień 2018 r. 
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2)  „Modernizacja i doposaŜenie PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim”. 19 października został złoŜony 
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu wniosek o powie-
rzenie grantu na realizację projektu pn. „Przebudowa i doposaŜenie PSZOK w Wilczeńcu Fabiań-
skim”. Wartość projektu to 822 tys. zł, a wysokość grantu stanowi 85% kosztów kwalifikowanych. 
Realizacja projektu pozwoli dostosować Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Wil-
czeńcu Fabiańskim do standardów określonych przez Zarząd Województwa. 
3)  „Budowa ścieŜki rowerowej Fabianki – Chełmica DuŜa”. Wystąpimy o dofinansowanie 63,63% 
kosztów z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020. 
 16 października otrzymaliśmy odpowiedź  z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Auto-
strad w Bydgoszczy w sprawie   skrzyŜowania drogi krajowej nr 67 z drogami powiatowymi 2737C i 
2714 C na którym koło szkoły  doszło  do tragicznego wypadku . GDDKiA wyjaśnia, Ŝe  przyjęte  
rozwiązania projektowe w odniesieniu do geometrii skrzyŜowania jak i sposobu sterowania sygnali-
zacją świetlną są typowe dla skrzyŜowania czterowlotowego na którym występuje ruch pieszych. 
Zastosowanie sygnalizacji świetlnej do sterowania ruchem powoduje, Ŝe zdarzenia  drogowe  na 
skrzyŜowaniu tego typu  praktycznie nie występują. W wyniku przyjętych w 2010 r. rozwiązań na 
skrzyŜowaniu uzyskano zdecydowanie wyŜsze walory uŜytkowe drogi oraz podniesiono poziom 
bezpieczeństwa na skrzyŜowaniu, poprzez: 
- dodatkowe pasy  do skrętu w lewo, 
- obustronne chodniki, 
- wykonanie zatok autobusowych, 
- przebudowę konstrukcji jezdni, 
- poprawę odwodnienia, 
- instalację oświetlenia.    
Tragiczny w skutkach wypadek mógł wydarzyć się w następstwie splotu niekorzystnych zdarzeń – 
błędów popełnionych przez uczestników ruchu oraz złych warunków atmosferycznych.  
 Na ukończeniu są prace  budowlano-montaŜowe na zadaniu: „Rozbudowa drogi powiatowej  
nr 2905C w Szpetalu Górnym   (ul. Dobrzyńska).  
 Dobiegła ku końcowi realizacja inwestycji pn. "Budowa małego ronda na skrzyŜowaniu drogi 
krajowej 67 z drogą wojewódzką nr 562 w miejscowości Szpetal Górny". Na tę okoliczność wystąpi-
liśmy z wnioskiem do Generalnej Dyrekcji  Dróg Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy o wyraŜenie 
zgody na nadanie nazwy dla ronda imieniem prof. Jerzego Pietrkiewicza – wybitnego zasłuŜonego 
rodaka pochodzącego z Fabianek – prozaika, poety, tłumacza, historyka literatury. W tym roku przy-
pada 10 rocznica śmierci poety. Uzyskaliśmy z Generalnej Dyrekcji pozytywną opinię w tej sprawie.  
 Zakończone zostały roboty drogowe polegające na przebudowie drogi w Chełmicy DuŜej za 
jeziorem w ramach programu FOGR. Wykonany został odcinek  o dł. 603 m szerokości 3.60 m. 
Koszt zadania 147 889,52 zł przy dofinansowaniu 48 500 zł, które Gmina Fabianki otrzymała z 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko-Pomorskiego.  Pozyskane wsparcie ze środków 
budŜetu województwa na modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych wraz z wkładem wła-
snym Gminy Fabianki pozwoliło na przebudowę  tejŜe drogi, która polegała  na wyrównaniu istnie-
jącej nawierzchni tłuczniem kamiennym i połoŜeniu warstwy wiąŜącej i ścieralnej asfaltu.  
 Podpisana została umowa na przebudowę drogi Chełmica Mała – Świątkowizna. Zadanie 
obejmuje wykonanie nawierzchni asfaltowej na dł. 509 m. Koszt zadania– 98 415,89 zł. Wykonawca 
zadania: Włocławskie Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Nowa Wieś 
Podpisane zostały  umowy i zostały zrealizowane zadania: 
- Przebudowa drogi w Zarzeczewie Starym. Zadanie obejmowało wykonanie nawierzchni asfaltowej 

na  dł. 720 m. Koszt zadania – 108 172,35 zł, 
- Przebudowa drogi w Cypriance. Zadanie obejmowało wykonanie nawierzchni asfaltowej na dł. 343 

m. Koszt zadania – 48 729,09 zł. 
Wykonawca zadania: Firma InŜynieryjno – Drogowa DROGTOM  sp. z o.o. Włocławek. 
 Wzięliśmy udział w wizycie studyjnej w niemieckiej miejscowości Kalkar. Podczas wizyty 
uczestniczyliśmy w konferencji pn. „Działalność klastrów energetycznych z wdroŜeniem innowa-
cyjnych technologii z zakresu OZE” oraz zapoznaliśmy się z funkcjonowaniem pobliskich bioga-
zowni. Spotkaliśmy się równieŜ z burmistrz Kalkar Panią Brittą Schulz. 
 Ogłoszony został przetarg na przebudowę dróg gminnych w 2017 r. – II etap. W zakres zada-
nia będzie wchodziło wykonanie nawierzchni asfaltowej na ul. Jasnej w Szpetalu Górnym. Otwarcie 
ofert przewidziane jest na dzień 31.10.2017 r. 
 Przygotowywana jest procedura przetargowa na: „Odbiór i zagospodarowanie odpadów ko-
munalnych z terenu gminy Fabianki, w tym z punktu selektywnej zbiórki odpadów – w 2018 roku”. 
 

Brak pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
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Ad. 6.  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji oraz 

klubu „Jedność”. 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej wypracowane na posiedzeniu w dniu 25 paź-
dziernika 2017 roku (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Znajmiecki Marian – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego zorganizowanej wraz z Komisją BudŜetu i Fi-
nansów wypracowane na posiedzeniu w dniu 24 października 2017 roku (w załączeniu do protoko-
łu). 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” wypracowane w 

dniu 25.10.2017 r. Nadmienił, Ŝe członkowie Klubu Radnych „Jedność” zapoznali się z materiałami 
przygotowanymi na XXVIII sesję Rady Gminy Fabianki, w tym m.in. z: 
- analizą informacji ZGK z działalności w 2016 r. oraz realizacji zadań za I półrocze 2017 r., 
- sprawozdaniem z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017, 
- informacją na temat przygotowania szkół i placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 
Radni Klubu dokonali analizy projektów uchwał w sprawie: 
- zmian do budŜetu na 2017 rok, 
- obniŜenia ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki, 
- w sprawie udzielenia dotacji dla OSP w Nasiegniewie, 
- wyraŜenia zgody na przejęcie przez Gminę zadania związanego z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leŜących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2017/2018, 
- wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości połoŜonej obrębie ewidencyjnym Cyprianka, 
- stwierdzenia braku właściwości do rozpatrzenia wniosku w sprawie oczyszczenia i udroŜnienia 
systemu melioracyjnego i przekazania go według właściwości, 
- nadania nazwy dla ronda w Szpetalu Górnym im. prof. Jerzego Pietrkiewicza. 
Radni Klubu nie zgłosili Ŝadnych uwag do przedstawionych informacji i sprawozdań. DuŜo czasu 
poświęcili na omówienie gospodarki wodnej w gminie Fabianki, w tym sprawie modernizacji sieci 
wodociągowej. Sieć wodociągowa wymaga pilnej modernizacji, będzie to proces długotrwały i bar-
dzo kosztowny. Wychodzą długoletnie zaniedbania w tej sprawie. Pozytywnie zaopiniowano projek-
ty uchwał, nie zgłaszając poprawek. Radni będą jednogłośnie głosowali za ich przyjęciem.  
W sprawach bieŜących omówiono kwestie przygotowań sił i środków niezbędnych do utrzymania 
dróg w okresie zimowym oraz inne sprawy nurtujące mieszkańców gminy.  
Wypracowano następujące wnioski: 
1. Kierownik ZGK w Fabiankach opracować wieloletni harmonogram modernizacji sieci wodocią-
gowej w Gminie Fabianki z uwzględnieniem środków finansowych w budŜecie gminy na kaŜdy na-
stępny rok. 
2. Zabezpieczyć środki finansowe w budŜecie gminy na 2018 rok na wykonani alternatywnego przy-
łącza wody łącząc wodociągiem ulice Dobrzyńska z ulicą Lipową, co pozwoli zapewnić ciągłość do-
stawy wody dla całej gminy w sytuacjach kryzysowych.  

 
Ad. 7 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał informację z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych 

przez radnych za 2016 r. oraz inne osoby zobowiązane do złoŜenia oświadczeń majątkowych za 
2016 rok (w załączeniu do protokołu). 

 
Brak pytań do przedstawionej informacji.   
Przewodniczący RG zarządził kilkuminutową przerwę.  
 
Ad.8 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– wznowił sesję oraz poprosił Pana Wójta o przedstawienie informacji o 

wyznaczonych podmiotach w zakresie wykonywania prac przez skazanych oraz o opinii Prezesa Są-
du Rejonowego we Włocławku. 

 
Wójt Gminy – poinformował, Ŝe zgodnie z § 3 rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 

2010 r. w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz prace 
społecznie uŜyteczne, zobowiązany jest poinformować Radę Gminy, iŜ na terenie naszej Gminy do 
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wykonywania prac przez osoby skazane wyznaczony został Zakład Gospodarki Komunalnej. Prezes 
Sądu Rejonowego sporządza corocznie do 15 października opinię dotyczącą potrzeb w zakresie wy-
konywania prac przez osoby skazane. W opinii tej podaje przewidywana liczbę osób skazanych do 
wykonywania pracy, liczbę godzin w przeliczeniu na jednego skazanego, a w miarę potrzeb podaje 
równieŜ miejsce i rodzaj pracy. Według pisma Prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku otrzyma-
nego w dniu 13 października br. w 2018 roku przewiduje się orzeczenie kary ograniczenia wolności 
wobec 77 osób zamieszkałych na terenie Gminy Fabianki.  

 
Brak pytań do przedstawionej informacji.   
 
Ad.9 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Kierownika ZGK Pana Piotra Kujawskiego o przedstawienie 

informacji Zakładu Gospodarki Komunalnej z działalności w 2016 roku oraz realizacji zadań  za I 
półrocze 2017 r. 

 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski – przedstawił informację Zakładu Gospodarki Komunalnej z działalności w 

2016 roku oraz realizacji zadań  za I półrocze 2017 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Sławomir Tumiński – zapytał, jakie są koszty awarii, które zostały podane w sprawozdaniu.  
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski – przedstawił koszt ostatniej awarii związanej z wodą porównując do kosz-

tów z całego półrocza. Powiedział, Ŝe w całym półroczu 2017 r. na utrzymanie sieci zostało wydat-
kowanych 83 tys. zł. Natomiast samo usunięcie bakterii coli opiewał w koszcie 40 tys. zł. Trzeba by-
ło płukać sieć, zakupić wodę od Włocławka, podać ogłoszenia w radiu HIT. To są podstawowe wy-
datki, które zostały przedstawione.  

 
Ad.10 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Kierownika GZO Pana Mirka Migdała o krótkie przedsta-

wienie sprawozdania z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017. 
 
Kierownik GZO Marek Migdał – przedstawił sprawozdania z realizacji zadań oświatowych w roku szkol-

nym 2016/2017 (w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Adam Cackowski – powiedział, Ŝe dziwi się rodzicom dzieci uczęszczających do szkoły w Świątko-

wiźnie. Nie dość, Ŝe dzieci jest bardzo mało to poza tym duŜo gorsze są warunki niŜ np. w Cyprian-
ce. Nie ma tam boiska ani sali do ćwiczeń. Dodał, Ŝe nikt nie zamknie tej szkoły, ale prędzej czy 
później ona sama niestety wygaśnie, poniewaŜ co roku dzieci ubywa.  

 
Radny Artur Stroi ński – dodał, Ŝe wczoraj na komisjach było mniej mówione na ten temat. Nadmienił, Ŝe 

nie ma co ukrywać, szkoła jaka jest, taka jest. Dzieci w Świątkowiźnie były, są i będą. Zezwolenia 
na budowę są wydawane więc i ludzi teŜ przybywa w tym sołectwie. Powiedział, Ŝe nic na to nie po-
radzimy, kaŜdy prowadzi do szkoły swoje dziecko gdzie chce i sam nikogo teŜ nie moŜe zmusić. 
Dodatkowo powinno się wprowadzić subwencje nie na dziecko, a na ilość dzieci. Ponadto powinna 
obowiązywać rejonizacja.   

 
Wójt Gminy – odniósł się do wypowiedzi Radnego. Dodał, Ŝe my niczego nie likwidujemy, a Pan Kierownik 

GZO miał prawo przedstawić sprawozdanie. Tu decyzja naleŜy do Radnych, a nie moŜemy na nikim 
wymuszać, gdzie rodzice mają prowadzić swoje dzieci do szkoły. Powiedział to co Radny Cackow-
ski, jeŜeli rodzice nie będą posyłać swoich dzieci do szkoły w Świątkowiźnie, to jest obawa, Ŝe ta 
szkoła przestanie funkcjonować. Na dzień dzisiejszy to właśnie ta szkoła pomogła nam po reformie 
oświatowej z rozdysponowaniem nauczycieli. W tej chwili o kosztach się nie mówi, ale dzięki tej 
szkole nie ma „ofiar” z tytułu wprowadzonych zmian  w systemie oświaty.     

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– dodał, Ŝe pewnych wydatków nie przeliczy się w złotówkach, czy na 

kulturę, bezpieczeństwo czy na zdrowie i kształcenie dzieci. Nie moŜna przeliczać czy to subwencje 
czy nie. Ta szkoła to teŜ miejsce gdzie skupia ludzi, którzy równieŜ utoŜsamiają się z tym miejscem. 
Nie moŜna powiedzieć, Ŝe na tą szkołę marnowane są pieniądze. Dodał, Ŝe nie ma co rozmawiać o 
zamykaniu tej szkoły, bo nikt tego nie chce i nikt tego nie zasugerował.  

 
Ad.11  
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Kierownika GZO Pana Mirka Migdała o krótkie przedsta-
wienie informacji na temat przygotowanie szkół i placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 
2017/2018. 

 
Kierownik GZO Marek Migdał – przedstawił informację na temat przygotowanie szkół i placówek oświa-

towych do nowego roku szkolnego 2017/2018. (w załączeniu do protokołu). 
 
Brak pytań do przedstawionej informacji.   
 
Ad.12  
pkt 1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o przedstawienie zmian, 

jakie zaszły w budŜecie.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, Ŝe dochody i wydatki wzrosły o 147.465,48 gr. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań do projektu odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/237/2017 z dnia 26 października 2017 r. w sprawie zmian do budŜetu na 2017 
r . 

pkt 1a) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o przedstawienie zmian w 

projekcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, Pan Wójt juŜ wcześniej informował dlaczego jest ta 

zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej. Przypomniała, Ŝe chodzi tu o przetarg, który się odbył, 
poniewaŜ wyłączną kompetencją Rady jest zmiana przedsięwzięć. W projekcie uchwały wyszcze-
gólnione są zmiany, które następują. Dodał, Ŝe kwota przedsięwzięć zostaje bez zmian.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – z uwagi na brak pytań odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/238/2017 z dnia 26 października 2017 roku zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2017-2037. 
 
pkt 2)  
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, Ŝe uchwała ta musi zostać wywołana, mimo Ŝe nie 

zmieniamy stawki w podatku rolnym. Natomiast co roku podawana jest przez GUS stawka Ŝyta z 
ostatnich jedenastu kwartałów.  

 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem uchwa-

ły. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/239/2017 z dnia 26 października 2017 r. w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta do 
celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki. 

pkt 3) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził gło-

sowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/240/2017 z dnia 26 października 2017 roku w sprawie udzielenia dotacji dla 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Nasiegniewie. 
 
pkt 4)  
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził gło-
sowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/241/2017 z dnia 26 października 2017 r. w sprawie wyraŜenia zgody na przejęcie 
przez Gminę Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu Włocławskiego związanego z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leŜących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2017/2018. 

pkt 5) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził gło-

sowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/242/2017 z dnia 26 października 2017 roku w sprawie wyraŜenia zgody na naby-
cie nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Cyprianka, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
pkt 6)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził gło-

sowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/243/2017 z dnia 26 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia braku właściwo-
ści do rozpatrzenia wniosku w sprawie oczyszczenia i udroŜnienia systemu melioracyjnego (kanalizacji 
deszczowej) i przekazania go według właściwości. 

pkt 7)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził gło-

sowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/244/2017 z dnia 26 października 2017 r. w sprawie nadania nazwy rondu. 

pkt 8)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził gło-

sowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/245/2017 z dnia 26 października 2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia-
łalność Wójta Gminy Fabianki. 

pkt 9)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził gło-

sowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXVIII/246/2017 z dnia 26 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia braku właściwo-
ści do rozpatrzenia wniosku w sprawie budowy kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin i przeka-
zania go według właściwości. 
 
Ad.13  
Brak. 
 
Ad. 14 
Brak. 
 
Ad. 15 
Radny Sławomir Tumiński – powiedział, Ŝe ostatnio w telewizji głośno jest o wchodzącym programie „Ma-

luch plus” dotyczący otwierania Ŝłobków przez samorządy. Dodał, Ŝe mamy nie wykorzystaną całą 
szkołę w Fabiankach i miejsce to moŜe dałoby radę jakoś zaadoptować dla tych najmłodszych. 
Nadmienił, Ŝe moŜe warto byłoby przyjrzeć się bardziej temu programowi, tym bardziej, Ŝe na tere-
nie naszej gminy nie ma w ogóle Ŝadnego Ŝłobka. Nadmienił, Ŝe jest to trochę problem, poniewaŜ 
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sam musi wozić dziecko do Włocławka. Z przyjęciem dziecka teŜ nie było prosto, poniewaŜ wło-
cławskie Ŝłobki są dla dzieci miejskich a nie wiejskich i trzeba było trochę pokombinować.   

 
Kierownik GZO – odniósł się do tej sprawy. Powiedział, Ŝe z tego co wie to do tego projektu przystąpiło 

przedszkole „Mały Miś”. Ogólnie zapotrzebowania duŜego nie ma, poniewaŜ było robione badanie. 
W tej chwili jest to na poziomie projektowania wniosku. Przez 2 lub 3 lata jest to dotowane ze środ-
ków unijnych, potem przechodzi to częściowo na gminę. Na dzień dzisiejszy ma taką wiedzę.    

 
Wójt Gminy – dodał, Ŝe jak widać są chętni do przystąpienia do tego projektu. JednakŜe biorąc pod uwagę  

kryteria i obwarowania sam jest sceptycznie do tego nastawiony. Nadmienił, Ŝe jednak najbardziej 
zapominamy o tych najstarszych członkach wspólnoty. Na naszym terenie nie ma domu dla osób, 
które są m. in. samotne. UwaŜa, Ŝe jest większe zapotrzebowanie w tej chwili w tym kierunku. Do-
dał, Ŝe jako instytucja w tym kierunku będzie chciał iść.    

 
Radny Marian Przybyszewski – przypomniał się Kierownikowi Kujawskiemu o podjeździe do boiska szkol-

nego o którym wcześniej rozmawiali. Poprosił, aby do Wszystkich Świętych zostało to zrobione.  
 
Radny Powiatowy Jan KrzyŜanowski – odniósł się do uwag dotyczących ulicy Dobrzyńskiej. Powiedział o 

sprawie wjazdów do mieszkańców po stronie miasta. Na wniosek tych mieszkańców odbyło spotka-
nie Starosty i Dyrektora Zarządu Dróg, który jest odpowiedzialny za inwestycje. Decyzja zapadła ta-
ka, Ŝe jeŜeli wjazdy te będą finansowane przez miasto to mogą być wykonane. Na chwilę obecną 
wjazdy wykonywane są w ramach pasa drogowego. Dodał, Ŝe musi sprawdzić czy w tej sytuacji par-
tycypowali mieszkańcy czy teŜ miasto i wtedy poinformuje o tym gminę. Nadmienił, Ŝe jeŜeli chodzi 
o teren naszej gminy to równieŜ w ramach pasa drogowego. Ustalenia są takie, Ŝe szerokość wjazdu 
wynosi 6 m . Dodał, Ŝe złoŜył wniosek na komisji infrastruktury, w której udział brał Dyrektor od-
powiedzialny za realizację inwestycji. Uczestniczył równieŜ w spotkaniu w terenie, na którym zwra-
cano uwagę m.in. na to, Ŝe wjazdy te są zawyŜone. Decyzją zarządu termin realizacji został wydłu-
Ŝony do końca października. PołoŜona jest nawierzchnia asfaltowa, zwróciliśmy równieŜ uwagę na 
szorstkość tej jezdni. Jest pięcioletnia gwarancja. Nadmienił, Ŝe wstępnie jest juŜ ustalony termin 
odbioru.  

 
Radny Marian Znajmiecki – powiedział, Ŝe chciałby pochwalić prawidłowe myślenie Pana Wójta. Na dzieci 

jest program 500+,  a emeryt na wsi, który pracuje 40 lat dostaje 5 zł podwyŜki w marŜy. Popiera 
inicjatywę, aby zająć się seniorami, którzy są samotni. Nadmienił, Ŝe uwaŜa, Ŝe to wspaniała propo-
zycja aby utworzyć dom seniora i np. skorzystanie ze środków unijnych.   

 
Ad. 16 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – Zakończył XXVII sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
Protokołowała: 
 
Daria Sadlak 
 


